
PROTOKÓŁ NR  5/15 

z posiedzeń Komisji Oświaty,Polityki Społecznej i Promocji Powiatu 

w dniach: 27 lutego i 2 marca 2015 roku 

 

Rozpoczęcie posiedzenia: godz. 9.00 

Zakończenie posiedzenia: godz. 10.29 

Miejsce: sala Nr 206 Starostwa Powiatowego w Wałbrzychu, przy Al. Wyzwolenia 24 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

Radni Powiatu Wałbrzyskiego ze składu stałej Komisji Oświaty, Kultury i Promocji Powiatu 

wg listy obecności stanowiącej Załącznik nr 1 do protokołu. 

 Goście zaproszeni wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 2 do protokołu 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna 

Owczarek po powitaniu Radnych oraz gości zaproszonych stwierdziła quorum (8 Radnych 

obecnych). Następnie zapytała czy są uwagi do proponowanego porządku obrad. 

Uwag nie zgłoszono, zatem Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji 

Powiatu Grażyna Owczarek przystąpiła do procedury przegłosowania porządku obrad w 

następującym brzmieniu: 

 

1. Przyjęcie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu Nr 3/15 z dnia 27 stycznia 2015 roku oraz protokołu Nr 4/15 z dnia 

30 stycznia 2015 roku. 

3. Informacja dot. analizy wydatków poniesionych na wynagrodzenia nauczycieli w 2014 

roku. 

4. Opiniowanie wniosków o stypendia sportowe dla osób fizycznych za osiągnięte wyniki 

sportowe. 

5. Opiniowanie wniosków o nagrody i wyróżnienia dla osób fizycznych za osiągnięte 

wyniki sportowe oraz dla trenerów i innych osób wyróżniających się osiągnięciami w 

działalności sportowej w 2014 roku.  

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie uruchomienia 

środków finansowych z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

w 2015 roku. 

7. Sprawy bieżące. 

  

Ad. 1 
W wyniku głosowania 8 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Komisja przyjęła porządek obrad 

(8 Radnych obecnych). 

 

Ad. 2 
Uwag nie zgłoszono do protokołów z dwóch poprzednich posiedzeń  komisji (Protokół nr 3/15 z 

dnia 27.01.2015 roku oraz Protokół nr 4/15 z dnia 30.01.2015 roku.). 

W wyniku głosowania 8 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się (8 Radnych obecnych), Komisja 

przyjęła ww. protokoły.            

 

Ad. 3 

Inspektor w Wydziale Edukacji, Promocji i Rozwoju Magdalena Kulpińska przedstawiła 

informację dot. analizy wydatków poniesionych na wynagrodzenia nauczycieli w 2014 roku 

(stanowi załącznik nr 3 do protokołu). 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna 

Owczarek otworzyła dyskusję.  



Uwag nie zgłoszono. Informacja została przyjęta jednogłośnie ( 9 radnych obecnych na sali).  

 

Ad.4 

Podinspektor Wydziale Edukacji, Promocji i Rozwoju Paweł Szudziński przedstawił 

wnioski o stypendia sportowe dla osób fizycznych za osiągnięte wyniki sportowe (materiał 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna 

Owczarek otworzyła dyskusję.  

Uwag nie zgłoszono. Informacja została przyjęta jednogłośnie ( 9 radnych obecnych na sali).  

 

Ad. 5 

Podinspektor Wydziale Edukacji, Promocji i Rozwoju Paweł Szudziński przedstawił 

wnioski o nagrody i wyróżnienia dla osób fizycznych za osiągnięte wyniki sportowe oraz dla 

trenerów i innych osób wyróżniających się osiągnięciami w działalności sportowej w 2014 roku 

(materiał stanowi załącznik Nr 5 do protokołu). 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Promocji Powiatu Grażyna Owczarek 

otworzyła dyskusję.  

Uwag nie zgłoszono. Informacja została przyjęta jednogłośnie ( 9 radnych obecnych na sali).  

  

Ad. 6 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałbrzychu Marek Śpiewak  

przedstawił projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zaliczkowego 

uruchomienia środków finansowych z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2015 roku (stanowi załącznik nr 6 do protokołu). Zgodnie z §7 ust. 2 

rozporządzenia w sprawie algorytmu przekazania środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych samorządom wojewódzkim i powiatowym, Powiat Wałbrzyski 

wystąpi o zaliczkę na realizację zadania dofinansowania zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, 

przedmioty ortopedyczne oraz środki pomocnicze na kwotę 70 000 zł.  Pozyskana kwota nie 

może być jednak wydatkowana przed ustaleniem planu finansowego, dlatego występuje potrzeba 

zaliczkowego uruchomienia środków finansowych. Konieczność zaliczkowania środków 

uwarunkowana jest dużymi potrzebami niepełnosprawnych mieszkańców powiatu 

wałbrzyskiego, którzy z początkiem roku oczekują na zakup niezbędnych przedmiotów 

ortopedycznych i środków pomocniczych, które powinny być rozpatrzone w pierwszej 

kolejności. Ww. kwota umożliwi bieżące finansowanie potrzeb osób niepełnosprawnych                   

w zaopatrzeniu w niezbędne przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze. Do dnia 2 lutego 

2015 roku zostało złożonych na dofinansowanie ww. zadania 187 wniosków na łączną kwotę 

281 618,48 zł, z czego aż 119 wniosków na aparaty słuchowe na kwotę 230 200,60 zł, natomiast 

na zakup ww. przedmiotów złożono 68 wniosków na kwotę 51 417,88 zł.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Promocji Powiatu Grażyna Owczarek 

otworzyła dyskusję.  

Uwag nie zgłoszono.  

W wyniku głosowania: 9 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 99 radnych obecnych), komisja 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

  

Starosta Wałbrzyski  Jacek Cichura wyszedł (8 radnych obecnych).  

 

Ad. 7 
Sprawy bieżące (Informacja dotycząca kierunków kształcenia w Zespole Szkól im Marii 

Skłodowskiej-Curie w Szczawnie –Zdroju). 



Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski poinformował, że Zarząd 

Powiatu Wałbrzyskiego zorganizował dwa spotkania dotyczącego funkcjonowania Zespołu 

Szkół im. Marii Skłodowskiej-Curie w Szczawnie-Zdroju. Powiedział, że dyrektor szkoły 

zobowiązał się przedstawić nowe kierunki kształcenia na najbliższy rok szkolny.  Poinformował 

następnie, że Gmina Głuszyca wypowiedziała zawartą umowę dotyczącą przejęcia od powiatu 

wałbrzyskiego Zespołu Szkół w Głuszycy. Dodał, że Burmistrz Głuszycy Roman Głód 

poinformował Zarząd o trudnej sytuacji finansowej gminy. Okres wypowiedzenia ww. umowy 

wynosi 6 miesięcy, dlatego z dniem 1 września br. powiat wałbrzyski stanie się organem 

prowadzącym dla tej szkoły. Wskazał jednocześnie możliwość zmiany dotychczasowej siedziby 

placówki, która mieściłaby się na terenie Gminy Sczawno-Zdrój. Zwrócił uwagę o konieczności 

poniesienia nowych nakładów finansowych na funkcjonowanie i modernizację Zespołu Szkół w 

Szczawnie-Zdroju.  

Radna Dorota Piotrzkowska przypomniała, iż dokumenty dotyczące ww. sprawy miały być 

dostępne na repozytorium, których dotąd dyrektor szkoły nie przedstawił. 

Dyrektor Zespołu Szkół im. Marii Skłodowskiej-Curie w Szczawnie-Zdroju Jarosław 

Kocan powiedział, że szkoła składa się z dziesięciu oddziałów edukacyjnych, przy 260. 

osobowej liczbie uczniów. Wskazał następnie kierunki utworzone w szkole: o nachyleniu 

artystycznym, turystycznym, fotograficznym, medycznym z promocją zdrowia, technikum 

ochrony środowiska. Powiedział, że sugerowałby utrzymanie tzw. kierunków zielonych, jak np. 

ochrona środowiska, technik leśnik, technik ogrodnik, technik krajobrazu.  W związku z dużym 

zapotrzebowaniem na rynku pracy osób z kwalifikacjami budowniczymi, proponuje się 

utworzenie klas modułowych, jak: zbrojarz-betoniarz, ogrodnik. Ponadto uwzględnione byłyby 

kierunki licealne,  jak: technik masażysta, terapeuta zajęciowy. Powiedział też o propozycji 

utworzenia kierunków: technik analityk, technik spedytor.   

Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski zwrócił się o rozważenie i 

przygotowanie kosztów wprowadzenia nowych kierunków kształcenia. Przypomniał, że                   

w obecności dyrektora ustalono, iż z uwagi na konieczność przejęcia szkoły w Głuszycy, nie 

będzie potrzeby tworzenia kierunków budowlanych w Szczawnie-Zdroju, gdyż to właśnie 

Zespół Szkół w Głuszycy ukierunkowany jest na tego typu zawody.  

Radny Grzegorz Walczak wyraził opinię dotyczącą zapotrzebowania na konkretne zawody, jak 

np. operator maszyn, elektryk, tynkarz, zbrojarz, szwacz, mechaników, metalurgów, itp. Według 

radnego, pomysły na kształcenie uczniów w kierunku wykonywania zawodów, które przedstawił 

dyrektor placówki Jarosław Kocan nie będą skutkować wysokim naborem, wręcz odwrotnie, 

prowadzić mogą do bezrobocia, zamiast mieć pewniejszą przyszłość w pożądanych zawodach. 

Zapytał czy szkoła wystosowała ankietę do przedsiębiorców na terenie Aglomeracji 

Wałbrzyskiej dotyczącą zapotrzebowania na wykonywanie konkretnych zawodów. Powiedział, 

że zadaniem szkoły jest przekonanie uczniów o tym, że znajdą pracę z możliwością rozwoju.  

Radna Ewa Woźniak wyraziła opinię o konieczności dokonania dokładnej analizy rynku pracy, 

która gwarantowałaby zatrudnienie absolwentów wałbrzyskich szkół. Zwróciła przy tym uwagę 

na konieczność odpowiedniego doposażenia szkół.   

Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski zaproponował, aby w 

omawianym temacie spotkać się ponownie we wskazanym terminie, aby dyrektor szkoły miał 

możliwość przygotowania szczegółowej informacji dotyczącej przewidywanych kosztów 

utworzenia kierunków kształcenia w roku 2015/2016.  

Dyrektor Zespołu Szkół im. Marii Skłodowskiej-Curie w Szczawnie-Zdroju Jarosław 

Kocan przedstawił zarys kosztów uruchomienia proponowanych kierunków kształcenia wraz z 

potrzebą zatrudnienia nauczycieli: 

 dekarz/betoniarz/zbrojarz wynosił będzie ok. 10 tys zł. W roku 2015 koszt będzie 

wynosił 3 tys. zł,  w pierwszym roku nauki: 1 nauczyciel zatrudniony na 12/18 etatu; 

 ogrodnik 7.500 całkowity koszt, na 2015 rok 2 tys zł,- 1 nauczyciel zatrudniony na 10/18 



 technik ochrony środowiska- brak kosztów(kierunek funkcjonuje), technik leśnik 

połączony z architekturą krajobrazu: koszt wynosi 32 tys zł. , koszt na 2015 rok to 3.500 

zł, potrzeba zatrudnienia jednego nauczyciela na 9/18 etatu; 

 technik analityk i technik inżynierii ochrony środowiska i melioracji: koszt całkowity to 

36 tys. zł; 4 tys zł na rok 2015, jeden nauczyciel zatrudniony na 7/18 etatu; 

 technik spedytor: koszt całkowity to 5 tys. zł, brak kosztów w roku 2015, nauczyciel na 

10/15 etatu; 

 technik masażysta: koszt całkowity to 13 tys zł, koszt na 2015 rok to 2 tys zł,                          

1 nauczyciel zatrudniony na 3/18 etatu i 2 nauczycieli na 12/18 etatu;  

 terapeuta zajęciowy: koszt całkowity to 10 tys zł, koszt w roku 2015 przewidziany jest w 

kwocie 1500 zł, dodatkowy etat w pierwszym roku nauki to jeden nauczyciel 

zatrudniony na 3/18 etatu, 1 nauczyciel na 27/18 etatu. 

Skarbnik Powiatu Joanna Błażuk zaznaczyła, że chodziło o przygotowanie syntetycznego 

dokumentu, w którym powinny być zawarte konsekwencje finansowe dla budżetu powiatu 

wprowadzanych zmian oraz jakie będą sumaryczne koszty w wyniku wprowadzanych zmian 

oraz jaki będzie koszt doposażenia tych kierunków i koszty osobowe wynikające z ewentualnego 

zatrudnienia dodatkowej kadry pracowniczej w roku 2015.  

Radny Leonard Górski wyraził opinię, że powinien być przedstawiony rzeczowy wykaz 

kosztów doposażenia i kierunków (ilość klas, ilość kierunków, stopień nauczycieli). Uwypuklił 

fakt, że w przypadku braku naboru uczniów, będzie trzeba wypowiedzenia nauczycielom 

warunków pracy. 

Radny Kamil Orpel powiedział, że zachodzi potrzeba zreformowania systemu oświaty i 

podjęcia radykalnych kroków. Poprosił o przygotowanie następujacych danych:  

 porównanie wykonania kosztów funkcjonowania szkoły w Szczawnie-Zdroju na koniec 

2013 oraz na koniec 2014 roku: jaki był poziom subwencji i koszty w postaci dopłacenia 

do funkcjonowania szkoły przez powiat  

 jaki był plan naboru na rok szkolny 2012/2013 i 2013/2014 roku (jakie były planowane 

kierunki i jakie było wykonanie).  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Promocji Powiatu Grażyna Owczarek zgodnie 

z sugestią wicestarosty, zaproponowała kontynuowanie posiedzenia w przedmiotowym temacie 

w dniu  02 marca 2015 roku.  

Radny Andrzej Lipiński powiedział, że istotną kwestią będzie również porównanie sytuacji 

finansowej placówki: roku 2013 do roku 2014.    

Radna Dorota Piotrzkowska wraz z radnym Markiem Tarnackim wyrazili opinię dotyczącą  

konieczności podjęcia radykalnych działań, w związku z niewywiązywaniem się dyrektora 

szkoły z uprzednio podjętych ustaleń.  

Członek Zarządu Mirosław Potapowicz podzielił zdanie przedmówców dotyczące 

wyznaczenia krótkiego terminu na przygotowanie danych finansowych dotyczących otwarcia 

nowych kierunków kształcenia. 

PRZERWA od godz. 10.29 i zarządzenie II części posiedzenia komisji w temacie bieżącego 

zakresu obrad.  

 

II część posiedzenia komisji 

Rozpoczęcie posiedzenia:  02.03. 2015 r. godz. 9:18 

Zakończenie posiedzenia: godz. 10:25 

Miejsce: sala Nr 206 Starostwa Powiatowego w Wałbrzychu, przy al. Wyzwolenia 24. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

Radni Powiatu Wałbrzyskiego ze składu stałej Komisji Oświaty, Kultury i Promocji Powiatu 

wg listy obecności stanowiącej Załącznik nr 7 do protokołu. 

  



Goście zaproszeni wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Wicedyrektor Zespołu Szkół im. Marii Skłodowskiej-Curie w Szczawnie-Zdroju Ilona 

Mróz przedstawiła planowany nabór do klas pierwszych na rok 2015/2016: 

 Zasadnicza szkoła zawodowa: ogrodnik – propozycja prowadzenia kierunku przez 

dyrektora szkoły z Głyszycy; 

 Liceum ogólnokształcące o nachyleniu artystycznym, turystyczno-fotograficznym, 

medycznym z promocją zdrowia 

 Technikum: technik ochrony środowiska, inżynierii środowiska i melioracji, proponuje 

się połączenie technika leśnika z technikiem turystyki wiejskiej, technik spedytor i 

technik administracji 

 Policealna szkoła zawodowa: dietetyk (propozycja na rok przyszły) (szczegóły stanowi 

materiał będący załącznikiem nr 9 do niniejszego protokołu). 

Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski zwrócił uwagę na fakt, że w 

statucie szkoły w Szczawnie-Zdroju brakuje uregulowań dotyczących prowadzenia kierunków 

zasadniczych zawodowych. 

Dyrektor Zespołu Szkół w Głuszycy Renata Tarasiuk przedstawiła sytuację na rok szkolny 

2015/2016 oraz omówiła kwestię możliwości otwarcia w Zasadniczej Szkole Zawodowej w 

Głuszycy szkoły wielozawodowej. Następnie przedstawiła propozycje kierunków w szkole 

zawodowej: kierunki o charakterze budowlanym: dekarz, stolarz, monter robót 

wykończeniowych budownictwie, zbrojarz-betoniarz oraz: krawca, kucharza, sprzedawcę oraz 

ogrodnika (ze szkoły w Szczawnie-Zdroju); a ponadto w technikum: technik handlowy. Dodała, 

że możliwe jest również uruchomienie kursów kwalifikacyjnych oraz szkoły policealnej dla 

dorosłych. Powiedziała, że promocja nowych kierunków powinna rozpocząć się już we wrześniu 

bieżącego roku, z zamysłem na rok następny.  

Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura dołączył do posiedzenia komisji ( 9 radnych obecnych).  

Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, iż dopiero z dniem                   

1 września br. Powiat stanie się organem prowadzącym dla Szkoły w Głuszycy. Poinformował, 

że przepisy prawa nie umożliwiają łączenia zespołów szkół, w związku z czym należało będzie 

utworzyć jedną placówkę w Szczawnie –Zdroju z dwóch połączonych. Zadeklarował pokrycie 

kosztów promocji kierunków kształcenia dwóch omawianych placówek ze środków powiatu 

wałbrzyskiego, które będą miały siedzibę w Szczawnie-Zdroju.  

Radna Ewa Woźniak poruszyła ważną kwestię odbywania praktyk przez uczniów kierunków 

zawodowych, z których wynika potrzeba nawiązania współpracy z przedsiębiorcami, tak, aby 

młodzież miała możliwość zdobycia zatrudnienia.  

Dyrektor Zespołu Szkół w Głuszycy Renata Tarasiuk wspomniała, iż szkoła podejmuje 

starania, aby uczniowie mieli możliwość odbywania praktyk zawodowych blisko szkoły lub 

miejsca zamieszkania. Jednocześnie podkreśla, że placówka posiada duże doświadczenie w 

organizowaniu praktyk. Nadmieniła, że utrzymywane są kontakty z absolwentami szkoły, którzy 

także pomagają w organizowaniu praktyk zawodowych. 

Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski zwrócił się do Starosty 

Wałbrzyskiego Jacka Cichury o wszczęcie procedury ukarania Dyrektora Jarosława Kocana za 

wprowadzenie Zarządu Powiatu w błąd. Dodał, że niezbędne będzie zawarcie wstępnego 

porozumienia z Gminą Głuszyca.  

Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura opuścił salę (8 Radnych obecnych). 

Burmistrz Głuszycy Roman Głód  przedstawił trudną sytuację finansową Gminy Głuszyca, 

stąd jednym z podejmowanych działań jest przekazanie prowadzenia szkoły Powiatowi 

Wałbrzyskiemu. Zdeklarował podpisanie w tym zakresie stosownego porozumienia. 

Przypomniał, iż nabór do szkoły jeszcze trwa. Wspomniał, że Program INVEST-EDU, do 

którego należy także powiat wałbrzyski,  będzie dużą szansą dla szkół. Zasugerował promowanie 



zupełnie nowej szkoły z nowymi możliwościami, nawet jako elitarnej szkoły zawodowej z 

możliwością zatrudnienia, mając na względzie zaproponowania deficytowych kierunków na 

rynku pracy. Zgodził się, ze na rynku pracy potrzebni są absolwenci szkól zawodowych. 

Zauważył również potrzebę dostosowania rozkładów jazdy autobusów z Gminy Głuszyca do 

godzin lekcyjnych uczniów połączonych w przyszłości placówek.  

Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski powiedział o procedurze 

formalno-prawnej dot. przejęcia prowadzenia szkoły w Głuszycy. Wspomniał o potrzebie 

rozpoczęcia działań promocyjnych kierunków zakresie informowania o nowych kierunkach 

zawodowych. Zaapelował do członków komisji o opracowanie harmonogramu prac połączenia 

dwóch placówek i utworzenia nowych kierunków kształcenia, tzw. dojścia do stanu „0” (na rok 

szkolny 2016/2017).  

Skarbnik Joanna Błażuk poinformowała, że budżet powiatu wałbrzyskiego nie został jeszcze 

wykorzystany. Zaznaczyła, że brakuje nadal wskazania konkretnej kwoty planowanych zmian i 

otwarcia nowych kierunków.  

Wicedyrektor Zespołu Szkół im. Marii Skłodowskiej-Curie w Szczawnie-Zdroju Ilona 

Mróz poparła pomysł dotyczący promocji w postaci reklamy, która mogłaby być umieszczona          

w autobusach oraz zaproponowała wspólną ulotkę z ZSZ w Głuszycy. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna 

Owczarek wspomniała o formie druku bezadresowego, który jest niedrogi i trafi do każdego 

zainteresowanego.  

Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski wstępnie zadeklarował 

zagospodarowanie kwoty 20 tys zł na cele promocyjne szkoły. Dodał, że powiat podejmie 

również wszelkie możliwe działania w kierunku pozyskania środków zewnętrznych, które 

niezbędne będą m.in. na wybudowanie sali gimnastycznej w placówce w Szczawnie-Zdroju.  

Więcej uwag nie zgłoszono. Na tym protokół zakończono.  
 

Protokół sporządziła: 

 

  


